
Årsmelding 2023

Strømsvika, påtroppende og avtroppende naturminister, Sodevika

Medlemstall: Agder har 1946 medlemmer ved årsskiftet mot 1746 på samme tid i fjor, en økning på 156. Vi
har lokallag i Vennesla, Lindesnes, Lillesand, Arendal, Kristiansand og Lyngdal og kontaktperson i Grimstad,
Valle.

Styret: Leder har vært Peder Johan Pedersen, nestleder Rune Sævre, kasserer Jon B. Tangvald og
styremedlemmer; Marit Solum, Tord Aslaksen, Tanja Sandåker, Anders Lien med varemedlemmer David
Kobbevik.

Styret har hatt 5 møter (3 teams), leder og fylkessekretær har hjemmekontor og kontor i «Teateret» i
Kristiansand der vi også har grupperom til disposisjon. Vi har ansatt ny fylkessekretær i 40 % stilling, Marie
Kvalheim Nilsen fra midten av september.

Kontakt til lokallagene: Kontakt til medlemmene har vært gjennom Facebooksida «Naturvernforbundet i
Agder». Nytt fra oss legges også ut på nettsida til fylkeslaget. I november sendt vi nyhetsbrev til alle
medlemmene i fylket. Vi har jevnlig kontakt med lokallagene, Kristiansand, Lyngdal, Lindesnes, Arendal og
Vennesla (dette lokallaget har for tiden liten aktivitet) og benytter flittig aviser i regionen som en måte å
informere om vår aktivitet på.

Vi har et gode samarbeidet med andre organisasjoner, lokale nettverk og enkeltpersoner om energianlegg,
planer for fritidsbebyggelse, motorisert ferdsel i utmark, masseuttak, næringsarealer, samferdsel - jernbane
og motorvei.

Vi har god kontakt med Naturvernforbundet i Oslo / fagrådgivere og leder, nestleder og sekretær har jevnlig
nettmøter. I Agder har vi tett kontakt med et bredt nettverk for naturvern (Klimaalliansen, Motvind,
FNF-Agder, Birdlife mfl. Vi får mange henvendelser fra enkeltpersoner, og er i jevnlig kontakt SNO,
statsforvalteren, lokalpolitikere, ansatte i Agderkommuner, aviser / NRK Sørlandet.

Formell representasjon: Rune Sævre møter i Naturvernforbundets landsstyret med Yvonne Kerlefsen som
vararepresentant. Marit Solum er styremedlem i FNF- Agder. Naturvernforbundet er representert i det
rådgivende utvalget for de to landskapsvernområdene på kysten ved Peder Johan Pedersen og i rådgivende
utvalg for Setesdal / Ryfylke Vesthei ved Tor Punsvik og Tor Arild Esperås.

Fylkesleder og sekretær har hatt god kontakt på mail / besøk og i telefon til lokallagene.

Fylkeslaget har engasjert seg med merknader / klage til disse sakene:
● Motorferdsel i utmark – snøscooter, Hægebostad

● Klage på reguleringsplan for Brandsneskollen boligfelt, Lindesnes



● Klage på nye hytteområder i Lyngdal - Hundingsland, Bordvika, Lundegård og Kråkestøl /
Prestjordstranda. Den siste sluttført av Statsforvalteren i Oslo og Akershus – ikke gjennomslag for
prinsippet om at undersøkelser på artsnivå er nødvendig

● Detaljregulering for Jaabekk næringsområde, Lindesnes

● Grimstad – klage på to dispensasjoner fra kommuneplanen (lnf) for bolig med garasje (Fjære)

● Hægebostad diverse merknader til forlengelse av øvingsområde for snøscooter ved Sandvatn

● Innspill til arbeidet med ny E39 fra Lyngdal vest – Kvinesdal

● Kvinesdal- klage på dispensasjon for landbruksvei

● Lindesnes – klage på kommunestyrevedtak for Sodevika næringsområde

● Åseral- klage på hytteplan -Grunnvasshei

● Klage på vedtak LVO -Oksøy- Ryvingen for brygge og hagestue på Flekkerøy

● Åseral – klage på områderegulering – fritidsbebyggelse – Berge

● Merknader til nytt landbasert smoltanlegg i Flekkefjord – Fjellse

● Klage til Grimstad kommune på nytt hyttefelt – Hove (klagen trykket i sin helhet i Grimsatad
Adressetidende)

● Sirdal – klage på politisk vedtak om landbruksvei i LVO- området

● Klage på lisensjakt på jerv og ulv. Klage på kvotefri gaupejakt – region 1

● Klage til statsforvalteren på Vegvesenets planer for omlegging av Timenesbekken. Klagen førte
fram. I samarbeid med Randesund Bekkelag

● Vår klage på diverse tiltak i strandsona på hytteeiendom Arnevik i Grimstad fikk medhold av
statsforvalteren.

● Klage på boligområde i Grimstad – Møllepynten

● Lindesnes kommune og statsforvalteren - klage på fradeling av tomt og tillatelse til bolig, Dybo (lnf)

● Statsforvalteren – klage på utfylling i sjø 5000m3 langs Landeveien, Lindesnes ( nærhet ålegress)

Utenfor rådhuset i Mandal, Tor Punsvik
holdt appell for oss, stand og nasjonal klimademonstrasjon

Befaring / deltakelse:
● Deltatt på befaring, folkemøter / markeringer i Lindesnes i forbindelse med planene for Sodevika,

mellom annet med to appeller.

● Befart Strømsvika og foretatt undersøkelser av sjøbunnen

● Påklaget henleggelse av anmeldelse ved Hausvik (utfylling i sjø). Etterforskningen er gjenopptatt

● Fylkesleder /nestleder deltatt på flere nyhetsinnslag i NRK Sørlandet

● Befaring til Fjellse, Flekkefjord med sedimentundersøkelse ved utløpet av landbasert smoltanlegg



● Befaring til Stusvik hyttefelt, Lindesnes. Kommunen følger opp ulovlige terrenginngrep

● Nye henvendelser til Hellvik Hus for opparbeidelse av ny gytebekk mellom Aurebekkvannet og
vannet Paulen (ved Sandnesheia)

● Medarrangør av «Kunnskapsseminar om kjernekraft som mulig framtidig energikilde»

● Naturvernforbundet i Agder deltok på den nasjonale klimademonstrasjonen 20. november. 
● Leder deltok i to samtaler under Arendalsuka om energi

Kommuneplaner: Vi har levert innspill til kommuneplanarbeide – Åseral (kommuneplanprogrammet) og
Tvedestrand,

Ymse :
● Pressemelding – Naturvernforbundet støttet Fjordsøksmålet (Førdefjorden) med 40.000

● Fylkesleder ble intervjuet om energispørsmål i forbindelse med bacheloroppgave

● Fylkesleder besøkte Feda skole, fremførte hilsen og takk for gavesjekk

● Fylkeslaget fikk takk fra privatperson for det vi gjør og liten pengegave

● Brev til Nordtømmer om hugst ved Flørnes ( sammen med Lillesand)

● Befaring til stem ved Tronstadvannet- for å undersøke om å anlegge åletrapp. Kontakt med
statsforvalteren som sendte brev om tiltak til Kristiansand kommune

● Brev til Flekkefjord bystyre om ny vurdering av småbåthavn – Svege boligområde

● Brev til Krf og Venstre i Grimstad bystyre om Møllepynten (boligområde)

● Innspill til energidepartementet om endringer i offentlighetsloven og forskrift til havenergiloven (
forslaget innebærer å fjerne innsynsrett)

● Bragte inn sak om motorferdsel i utmark (snøscooter) til kontrollutvalget i Hægebostad. (Kommunen
skal skjerpe inn enkelttillatelser)

● Vi engasjerte oss mot flytting av et Mowianlegg i Flekkefjord LVO i hekketiden

Avisinnlegg: Her er overskriftene på innlegg vi har hatt i aviser i Agder. I tillegg har det vært en rekke
oppslag som avisene selv har plukket opp fra postlistene eller blitt tipset om vedrørende vår aktivitet

● Fosensaken- nå er det naturens tur
● Bærekraftig industrieventyr, kommentar til fylkesordfører Arne Thomassen
● Gråstein – gull eller avfall?
● Hva skjer i kommunene etter Montreal?
● Naturavtalen i Montreal må følges opp i kommunene – brevet til kommunene i Agder
● Med lov skal strandsona forvaltes og ikke med ulov ødes
● Nordsjø Syd- bærekraftig havvind?
● Nå er det naturens tur
● Stopp planene for Jaabekk og Sodevika
● Look to Evje og Hornnes - om Zephyrs planer ved Gautestad
● Nasjonalpark i Sirdal ( sammen med Naturvernforbundet i Rogaland)
● Naturkrisen krever samarbeid mellom kommune og stat
● Spørsmål til listetopper i Lindesnes og Lyngdal
● Planene for ny E39 er allerede utdatert
● Det kommunale selvstyret har påført landet uopprettelig naturskade
● Forurensing i Strømsvika
● Takk til NRK – vi må stoppe naturødeleggelsene
● Gratulasjon i Lindesnes – Torbjørn Fredriksen 85 år
● Trekirkegård - hvor rasert skog skal få råtne i fred



● Lindesnes kommune, et eksempel på oppfølging av naturavtalen (ironisk)
● Nordsjø Syd- industrisatsing uten føre-varprinsippet
● Rydd opp i den forurensede Sagesundbukta ( brev til ordføreren i Tvedestrand , trykket i Tv.posten)
● Holdningsendring til natur Sagebakken- starter du prosessen?
● Tillitvekkende fra regjeringen om motorveier?
● Krafttak for Sørlandsbanen ( sammen med Naturvernforbundet i Telemark og Besteforeldrenes

klimaaksjon Telemark )
● 10 milliarder til Enøk – rettferdig strømuttak som virker (sammen med Motvind Sørvest)
● Norske fuglebestander i skremmende tilbakegang

Styret, april 2024

Svar



Jeg spør tusenårseika
hva er meningen med å leve
holde på så lenge ?

Treet svarer med å slippe
en edderkopp
ned i mitt hode
(Harald Sverdrup – Grønn stemmeseddel 1984)


